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 PROTOKÓŁ NR 37/21 
POSIEDZENIA KOMISJI DS. EDUKACJI, KULTURY, SPORTU I ORGANIZACJI 

POZARZĄDOWYCH RADY POWIATU W GRYFINIE 
z dnia 13 grudnia 2021 r. 

 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 13:45 i trwało do 14:45 w zdalnym trybie obradowania.  
W posiedzeniu udział wzięło 5 członków komisji (lista obecności - zał. nr 1), Starosta 
Gryfiński Wojciech Konarski, Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar, Skarbnik Powiatu Jolanta 
Staruk, Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński, Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie w Gryfinie Bożena Stawiarska, Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu  
i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień, Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki 
Nieruchomościami i Nadzoru Właścicielskiego Anna Nikitińska, Naczelnik Wydziału 
Komunikacji i Transportu Aneta Płóciennik-Śmiałkowska. Posiedzenie otworzył, stwierdził 
kworum i poprowadził Przewodniczący komisji Remigiusz Rzepczak. Głównym tematem 
posiedzenia była analiza i opiniowanie projektów uchwał na XXXIII sesję Rady Powiatu  
w Gryfinie; Monitorowanie wydarzeń kulturalnych, sportowych i turystycznych - wspieranie  
i wykorzystanie w promowaniu Powiatu a także Informacja na temat bieżącej działalności 
Domów Pomocy Społecznej na terenie Powiatu w zakresie Covid-19 oraz wypracowanie 
propozycji do planu pracy komisji na 2022 r. 
 
Ad. 2  
Porządek obrad 37 posiedzenia Komisji do spraw Edukacji, Kultury, Sportu i Organizacji 
Pozarządowych Rady Powiatu w Gryfinie został przedstawiony i stanowi zał. nr 2. 
 
Ad. 3  
Protokół nr 36/21 posiedzenia Komisji do spraw Edukacji, Kultury, Sportu i Organizacji 
Pozarządowych z dnia 23 listopada 2021 r. został przyjęty jednogłośnie. 
 
Do wideokonferencji dołączyła Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki 
Elżbieta Lorenowicz-Bień. 
 
Ad.5 Monitorowanie wydarzeń kulturalnych, sportowych i turystycznych - wspieranie  

i wykorzystanie w promowaniu Powiatu.  
 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Organizacji Pozarządowych Elżbieta 
Lorenowicz-Bień przedstawiła informację przygotowaną w ujęciu tabelarycznym, 
stanowiącą załącznik nr 3. Dofinansowanie organizacji pozarządowych w ramach 
ogłoszonego otwartego konkursu ofert na realizację zadań Powiatu Gryfińskiego w 2021 r. 
wsparcie otrzymało łącznie 9 stowarzyszeń. Tabela 1 stanowi dofinansowanie z zakresu 
kultury, ochrona dóbr kultury i dziedzictwo narodowe na łączną kwotę 20 000 zł. Tabela 2 
stanowi dofinansowanie z zakresu wspierania i upowszechniania kultury fizycznej na łączną 
kwotę 25 000 zł. Tabela 3 przedstawia dofinansowanie z zakresu turystyki i krajoznawstwa na 
łączną kwotę 10 000 zł. Kolejna forma promocji Powiatu to patronaty honorowe Starosty 
Gryfińskiego, w 2021 r. udzielono patronatu 4 organizatorom wydarzeń (tabela 4). Pozostałe 
wsparcie udzielono w ramach Powiatu Gryfińskiego dla organizacji na ich wnioski na łączną 
kwotę 16 800 zł, zostały wykazane w tabeli 5 przeznaczenie wsparcia na zakup pucharów, 
statuetek i medali, usługa cateringu czy druk gazety festiwalowej.  
 
W tym momencie posiedzenie opuścił Radny Bartosz Biegus (5-1=4). 
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Ad.4 Analiza i opiniowanie projektów uchwał na XXXIII sesję Rady Powiatu  
w Gryfinie. 

 
Do wideokonferencji dołączyła Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie 
Bożena Stawiarska. 
 

I. Analiza problemów osób niepełnosprawnych na terenie Powiatu Gryfińskiego 
(druk nr 1/XXXIII).  

 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie Bożena Stawiarska 
powiedziała, że Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie realizuje zadania z zakresu między 
innymi ustawy o pomocy społecznej i rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu 
osób niepełnosprawnych mające na celu poprawę funkcjonowania rodziny, zapobieganie  
i przeciwdziałanie sytuacjom kryzysowym i dysfunkcjonalności rodzin. Na terenie Powiatu 
Gryfińskiego działają cztery domy pomocy społecznej o łącznej liczbie 403 miejsc. Dwa 
domy przeznaczone są dla osób przewlekle somatycznie chorych, a pozostałe dwa domy 
przeznaczone są dla osób niepełnosprawnych intelektualnie. DPS-y są placówkami pobytu 
całodobowego dla osób, które z powodu wieku, choroby lub niepełnosprawności, nie mogą 
samodzielnie funkcjonować w codziennym życiu, którym nie można zapewnić niezbędnej 
pomocy w formie usług opiekuńczych. Poprzez Powiatowy Zakład Aktywności Zawodowej 
w Gryfinie, przedmiotem którego działalności jest realizacja zadań z zakresu rehabilitacji 
zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych z terenu Powiatu Gryfińskiego, w którym 
pracuje 42 osoby niepełnosprawne. Warsztaty Terapii Zajęciowej w Gryfinie i Goszkowie 
realizują zadania z zakresu rehabilitacji społecznej i zawodowej dla 65 osób 
niepełnosprawnych zmierzającej do ogólnego rozwoju i poprawy sprawności każdego 
uczestnika, niezbędnych do możliwie niezależnego, samodzielnego i aktywnego życia. 
Rehabilitacja społeczna i zawodowa osób niepełnosprawnych – zadania realizowane w 
ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych poprzez 
dofinansowanie udziału w turnusach rehabilitacyjnych, dofinansowanie zaopatrzenia osób 
niepełnosprawnych w przedmioty ortopedyczne, sprzęt rehabilitacyjny i środki pomocnicze, 
podejmowanie działań zmierzających do ograniczenia skutku niepełnosprawności i likwidacji 
barier utrudniających osobom niepełnosprawnym funkcjonowanie w społeczeństwie, 
dofinansowanie sprzętu rehabilitacyjnego dla instytucji. Programy PFRON: „Pomoc osobom 
niepełnosprawnym poszkodowanym w wyniku żywiołu lub sytuacji kryzysowych 
wywołanych chorobami zakaźnymi” - Moduł III, „Zajęcia Klubowe”, „Aktywny Samorząd”. 
 
II. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie określenia zasad udzielania 

dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 
przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub ujętym w gminnej ewidencji 
zabytków, położonym na terenie powiatu gryfińskiego (druk nr 2/XXXIII): 

 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Organizacji Pozarządowych Elżbieta 
Lorenowicz-Bień powiedziała, że projekt omawiany był na poprzedniej komisji. Projekt 
uchwały został skierowany do Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów oraz 
Ministerstwo Rolnictwa i Rozwoju Wsi, celem zaopiniowania. Obie opinie wpłynęły 
pozytywne.  
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały. 
(4 za; 0 przeciw; 0 wstrz. się). 
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W tym momencie posiedzenie opuściła Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu  
i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień. 

Do wideokonferencji dołączyła Naczelnik Wydziału Komunikacji i Transportu Aneta 
Płóciennik-Śmiałkowska. 

 
III. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie zmieniający uchwałę w sprawie 

ustalenia na rok 2022 wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdu 
usuniętego z drogi oraz wysokości kosztów powstałych w przypadku odstąpienia 
od usunięcia pojazdu (druk nr 3/XXXIII): 

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały. 

(4 za; 0 przeciw; 0 wstrz. się). 
 

W tym momencie posiedzenie opuściła Naczelnik Wydziału Komunikacji i Transportu Aneta 
Płóciennik-Śmiałkowska. 

Do wideokonferencji dołączył Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami Arkadiusz Durma. 
 
IV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie powierzenia Gminie 

Gryfino obowiązków utrzymania ścieżki rowerowej, zlokalizowanej w pasie 
drogowym drogi powiatowej nr 1548Z Radziszewo-Gardno (druk nr 4/XXXIII): 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały. 
(4 za; 0 przeciw; 0 wstrz. się). 

 
W tym momencie posiedzenie opuścił Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami Arkadiusz 

Durma.  
Do wideokonferencji dołączyła Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami 
i Nadzoru Właścicielskiego – Anna Nikitińska. 
 

V. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie podwyższenia kapitału 
zakładowego Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Gryfinie (druk nr 5/XXXIII): 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały. 
(4 za; 0 przeciw; 0 wstrz. się). 

 
W tym momencie posiedzenie opuściła Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki 

Nieruchomościami i Nadzoru Właścicielskiego – Anna Nikitińska. 
 

VI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu  
na 2021 rok (druk nr 6/XXXIII): 

 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że projekt uchwały ma charakter 
porządkujący związany z końcem roku. W związku z wnioskami dyrektorów jednostek  
i naczelników wprowadzane są przesunięcia do budżetu na 2021 r., zgodnie z załącznikami  
do projektu. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały. 
(4 za; 0 przeciw; 0 wstrz. się). 
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VII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2021-2039 (druk  
nr 7/XXXIII): 

 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk przedstawiła zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Gryfińskiego na lata 2021-2039, które są konsekwencją zmian do budżetu na 2021 r. 
Pełen zakres zmian obrazują załączniki nr 1 i 2 do niniejszej uchwały. 
 
Radny Jerzy Domaradzki zapytał, czy w WPF jest zamieszczone zadanie dot. ścieżki 
pieszo-rowerowej Moryń-Przyjezierze. 
 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk odpowiedziała, że jest to prognoza finansowa dotycząca 
roku 2021. 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedziała, że WPF obejmuje lata 2021-2039.  
W WPF nie ma wspomnianego zadania dotyczącego ścieżki rowerowej, z dwóch powodów. 
Po pierwsze w tym roku kończymy projekt. Na ostatnim Zarządzie został przedłużony termin, 
dlatego że projektant już złożył wykonaną dokumentację, ale trwają czynności 
administracyjne. Dopiero w 2022 roku, kiedy pojawią się środki, gdyż na to zadanie 
prawdopodobnie zostanie złożony wniosek w ramach nowego RPO, a nabory zaczną się pod 
koniec 2022 roku. Nie jest w stanie określić czy będzie to zadanie jednoroczne, jak tak to w 
ogóle nie pojawi się w WPF, za to w którymś z budżetów powiatu. Natomiast jeżeli 
okazałoby się to zadanie dwuletnim wówczas dopiero pojawi się WPF. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały. 
(4 za; 0 przeciw; 0 wstrz. się). 

 
VIII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie ustalenia wynagrodzenia 

Starosty Gryfińskiego (druk nr 8/XXXIII): 
 
Przewodniczący komisji Remigiusz Rzepczak powiedział, że Klub Radnych Inicjatywa 
Samorządowa złożył stanowisko (załącznik nr 3a), następnie otworzył dyskusję.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący zarządził głosowanie nad 
projektem uchwały.  
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały  
(4 za; 0 przeciw; 0 wstrz. się). 

 
Do wideokonferencji dołączył Radny Bartosz Biegus. 
 
Ad. 6 Informacja na temat bieżącej działalności Domów Pomocy Społecznej na terenie 

Powiatu w zakresie Covid-19.  
 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie Bożena Stawiarska 
przedstawiła Informację na temat bieżącej działalności Domów Pomocy Społecznej na terenie 
Powiatu w zakresie Covid-19, stanowiącą załącznik nr 4. DPS-y przestrzegają reżim 
sanitarny związany z Covid-19, mieszkańcy są szczepieni a placówki wyposażone w środki 
ochrony osobistej tj. płyny do dezynfekcji, maseczki, rękawiczki itd. oraz odpowiednie 
procedury. 
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Wideokonferencję opuściła Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie 
Bożena Stawiarska. 
 
Ad.7 Wypracowanie propozycji do planu pracy komisji na 2022 r. 
 
Przewodniczący komisji Remigiusz Rzepczak przedstawił propozycje do planu pracy 
komisji na 2022 r. i otworzył dyskusję nad projektem, stanowiącym załącznik nr 5.  
 
Członkowie komisji nie złożyli propozycji zmian i zaakceptowali projekt. 
 
Ad. 8 Sprawy różne, informacje i wolne wnioski. 
 
Zapytania Radnego Jerzy Domaradzkiego: 
- czy jest możliwość zamontowania dwóch progów zwalniających na drodze powiatowej w 
m. Stare Objezierze (od kościoła w stronę świetlicy oraz od strony drogi wojewódzkiej w 
stronę świetlicy) (zapytanie znak: BRZ.0012.2.37.2021 wraz z odpowiedzią - zał. nr 6); 
- odnosząc się do wstrzymanego przetargu na działkę nr 184/16 w Bielinie zapytał, dlaczego 
petycja mieszkańców z bloku nr 35 została przekazana do Gminy Moryń, a nie została 
rozpatrzona przez Starostwo Powiatowe w Gryfinie (zapytanie znak: BRZ.0012.2.37.2021 
wraz z odpowiedzią – zał. nr 7). 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że jeżeli chodzi o sprawę progów 
zwalniających to zostanie przekazana do zbadania zasadności przez Wydział Zarządzania 
Drogami. Natomiast jeśli chodzi o petycję dotyczącą działki nr 184/16 to tak, jak już 
wyjaśniał i przekazywał odpowiedzi do Radnego J. Domaradzkiego. Po pierwsze nie jest to 
sprawa powiatu a majątku Skarbu Państwa, zatem stroną jest Starosta i Wojewoda, więc  
w tym momencie petycji nie rozpatruje Rada Powiatu, było wystąpienie do Gminy o opinię  
w tej sprawie, co do sposobu zagospodarowania. I właśnie to, jako odpowiedź otrzymali 
mieszkańcy. Zdarzają się takie sprawy jak konflikty w małych społecznościach, w Bielinie 
dotyczy mieszkańców dwóch bloków, gdzie każdy inaczej patrzy na sposób użytkowania ww. 
działki. W tym wypadku, przy decyzji jeżeli chodzi o Skarb Państwa, zadecydowały  
te argumenty właśnie, które podnosił Burmistrz Morynia i część społeczności co do potrzeb 
ogólnie wspólnoty. Niewątpliwie niepokój wzbudza to, czy Gmina ten budynek pod 
kotłownię utrzyma we właściwym czasie. Tak, jak już była informacja jest to dzierżawa na 
dzień dzisiejszy na trzy lata. Gmina równolegle złożyła wniosek o komunalizację tej działki 
do Wojewody, który nie wiadomo jaką podejmie decyzję. Starosta, po rozpatrzeniu tej sprawy 
jeżeli okaże się że te cele nie będą realizowane, również przymierza się do ewentualnego 
podziału działki, żeby wydzielić z niej drogę, a pozostałą część sprzedać na rzecz Skarbu 
Państwa. Natomiast co do szczegółów Pan Radny otrzyma informację i ostatnie pismo,  
co do sposobu rozpatrzenia petycji. Dodał odnosząc się do ścieżki rowerowej, że odbyło się 
spotkanie, na którym zostały namówione gminy, które nie były w tzw. sieci ZIT 
(Zintegrowane Inwestycje Terytorialne), po to żeby nie musieć stawać do konkursu tylko  
w ramach tego obszaru móc zawierać kontrakt na nowe środki finansowe. Jednym  
ze wspólnych działań są ścieżki rowerowe. I taką drogę chcieliby otworzyć sobie  
do zrealizowania tej dokumentacji, która powstała na ścieżkę rowerową. Działania w tej 
sprawie prowadzone są konsekwentnie: powstała dokumentacja, został wybrany wariant  
który oczekuje na zgody odpowiednich służb. Najlepszą rozwiązaniem w przypadku tej 
ścieżki będzie Nowa Perspektywa Unijna, która też gwarantuje wykup tych gruntów, jako 
zwracane koszty.   
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Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że wszystkie procedury na realizację 
ścieżek rowerowych województwa zachodniopomorskiego trwały w czasie. To było bardzo 
podobnie, jak z naszą ścieżką w Moryniu, procedura trwała dwie kadencje Sejmiku, żeby 
ścieżki wyglądały tak, jak wyglądają dziś. Jeżeli chodzi o wiadukt, który tam powstał to 
przede wszystkim pojawił się odpowiedni program finansowy i udało się zrealizować właśnie 
ten przepust. Wicestarosta podkreśliła, że Zarząd robi wszystko, żeby ta inwestycja powstała. 
Najważniejsze jest jednak źródło finansowania. Pojawiają się dwie możliwości albo 
INTERREG albo sieci ZIT (co już zostało uruchomione) w ramach których będzie można 
pozyskiwać środki. Poprosiła o więcej ufności w podejmowanych działaniach, przecież nikt 
nie wykonuje dokumentacji w celu przetrzymywania jej na półce. 
 
 
Na tym zakończono 37 posiedzenie komisji o godz. 14:45. 
 
 
Po odsłuchaniu protokół sporządziła: 
 

Dominika Konopnicka 
 
 Przewodniczący Komisji 

 

 Remigiusz Rzepczak 


